

Representative Office of Japan to the PNA

Al-Wataniah Towers 5th Fl., Al-Bireh Municipality St., Al-Bireh

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 repjapan@repjapan.ps

PRESS RELEASE

November 3, 2010

Japan Extends Grassroots Assistance in Education and Health for Rural Communities in the West Bank

Today on November 3, 2010, the signing ceremony of the grant contracts of the following two projects was held in the Representative Office of Japan to the PNA. The total amount of the projects funded by the Government of Japan is USD 181,359 through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP). The contracts were signed by Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian National Authority and the representatives of Khallit Al Mayyah Village Council and the Local Committee for Social Rehabilitation - Al Far'a Area respectively. Some of UNRWA officials also attended this ceremony on behalf of UNRWA West Bank field office.

The two projects funded by the Government of Japan are as below:

1. **The Project for Foundation of a New School Building in Khalit AL Mayyah Boys School in Hebron (\$ 106,322)**: This grant will be utilized for the construction of two-story school buildings with a total of six classrooms to accommodate 150 students used to study in rented classrooms and very old school building. Thus, those students will enjoy learning in safe and appropriate study environment.
2. **The Project for Establishing a Physical Therapy Unit and a Hearing Therapy Unit in the Far'a Community Based Rehabilitation Center (\$ 75,037)**: This grant will be utilized for the installation of essential equipments for Physical Therapy and Hearing Therapy and interior renovation, including the placement of essential furniture and administrative machines. This project aims to offer adequate rehabilitation programs for 1,500 handicapped people living in Al Far'a Refugee Camp and its surrounding area. The grant is a part of Japan's assistance to Palestinian refugees in coordination with UNRWA.

Mr. Hashimoto in his speech expressed that the Japanese Government is determined to continue its support to Palestinian people from human security perspective as well as from its political stands for their efforts to establish a viable independent Palestinian state and to develop capacities of local institutions in providing basic daily services to people.

Since the inception of Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects in 1993 in Palestine, Japan has provided funding assistance to about 300 projects with a total value of approximately 21 million US dollars, which is a part of Japan's total assistance to the Palestinians amounting about USD 1 billion in all over West Bank and Gaza Strip.

(End)

For further information about this project and GGP scheme, please contact Mrs. Diala Zaineddin-Dodin (Office: 02-241-3120/1).

Representative Office of Japan to the PNA

Al-Wataniah Towers 5th Fl., Al-Bireh Municipality St., Al-Bireh

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 repjapan@repjapan.ps



Scenes of the signing ceremony

2010/11/03

بيان صحفي

اليابان تمنح مساعدات أهلية في قطاعي التعليم والصحة في المجتمعات الريفية في الضفة الغربية

عُقدَ اليوم، الثالث من تشرين ثاني 2010، حفل توقيع عقود المنح للمشاريع التالية في مكتب ممثلية اليابان لدى السلطة الوطنية الفلسطينية. حيث بلغ المبلغ الاجمالي للمشاريع الممولة من قبل حكومة اليابان 181,359 دولار أمريكي من خلال "منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني". تم توقيع العقود من قبل السيد ناؤفومي هاشيموتو، ممثل اليابان لدى السلطة الوطنية الفلسطينية وممثل مجلس قروي خلة الميه، وممثل الجمعية المحلية للتأهيل المجتمعي - منطقة الفارعة على التوالي. كما حضر الحفل بعض المسؤولين من مكتب وكالة الغوث في الضفة الغربية.

المشاريع التي تم تمويلها من قبل حكومة اليابان هي:

1. **مشروع تأسيس مبنى جديد لمدرسة خلة الميه للبنين في مدينة الخليل (106322 \$)** : ستستخدم هذه المنحة لبناء طابقين من ستة غرف صفية لمبنى المدرسة وذلك لاستيعاب 150 طالبا كانوا يدرسون في غرف مستأجرة ومبنى المدرسة القديم جداً. فمن خلال هذا المشروع، سيتمتع هؤلاء الطلاب بالتعلم في بيئة دراسية آمنة ومناسبة.
2. **مشروع لإنشاء وحدة العلاج الطبيعي ووحدة علاج السمع في مركز الفارعة للتأهيل المجتمعي (75037 \$)** : ستستغل هذه المنحة لشراء المعدات الأساسية للعلاج الطبيعي وعلاج السمع الى جانب الترميم الداخلي للمركز، بما في ذلك شراء الأثاث والأجهزة الإدارية. يهدف هذا المشروع الى تقديم البرامج الملائمة لإعادة تأهيل حوالي 1500 من المعاقين الذين يعيشون في مخيم الفارعة والمنطقة المحيطة بها. تعد هذه المنحة جزء من المساعدات اليابانية للاجئين الفلسطينيين وذلك بالتنسيق مع الأونروا.

وأعرب السيد هاشيموتو في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني والسياسي ودعم جهوده لاقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة، الى جانب دعم جهوده لتطوير قدرات المؤسسات المحلية لتوفير الخدمات الأساسية اليومية للناس.

منذ بداية منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني في عام 1993 في فلسطين، قدمت حكومة اليابان المساعدة لأكثر من 300 مشروع بمبلغ 21 مليون دولار امريكي تقريبا، والتي تشكل جزء من إجمالي المساعدات اليابانية للفلسطينيين التي تصل إلى أكثر من 1 مليار دولار أمريكي، في جميع أنحاء الضفة الغربية وقطاع غزة.